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Protokół nr 45/2022
z posiedzenia Komisji Infrastruktury

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 8 grudnia 2022 r.

Posiedzenie Komisji Infrastruktury Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło w sali
obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza
32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Artur Maruszczak - zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej
i inwestycyjno-remontowej;

2) Joanna Hariasz – skarbnik miasta;
3) Joanna Mazurkiewicz - radca prawny;
4) Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego;
5) Beata Pierzchlewicz – kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków

Pomocowych;
6) Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska

i Rolnictwa;
7) Agnieszka Zimny-Ilnicka – kierownik Wydziału Administracyjno-

Gospodarczego;
8) Kamila Bieńkowska – kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów

i Eksploatacji;
9) Marek Mazurkiewicz – kierownik Wydziału Zarządzania Drogami;
10)Józef Muc – kierownik Wydziału Zarządzania Kryzysowego;
11)Aleksy Ptaszyński – komendant Staży Miejskiej;
12)Daniel Kiełkiewicz – pracownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa;
13)Piotr Stańczuk - przedstawiciel firmy Ecovidi.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 i powitania dokonał przewodniczący komisji
Adam Oczoś. Przewodniczący komisji poinformował, że zostało osiągnięte kworum,
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więc obrady Komisji Infrastruktury są prawomocne (w chwili rozpoczęcia obrad
nieobecni byli radni: Ewa Czubek oraz Tomasz Scheller, którzy dołączyli do
posiedzenia).

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2023 w zakresie działania komisji.
4. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2035.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia założeń do planu

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Kędzierzyn-
Koźle.

6. Przyjęcie planu pracy komisji na 2023 r.
7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji wniósł o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały
zmieniający uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru
rewitalizacji w Kędzierzynie-Koźlu:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (5)
Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Sławomir
Wołkowiecki
NIEOBECNI (2)
Ewa Czubek , Tomasz Scheller

Porządek obrad po przyjętej zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia

obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji w Kędzierzynie-Koźlu.
4. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2023 w zakresie działania komisji.
5. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2035.
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia założeń do planu
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Kędzierzyn-
Koźle.

7. Przyjęcie planu pracy komisji na 2023 r.
8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia
obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji w Kędzierzynie-Koźlu.

Pani kierownik Beata Pierzchlewicz poinformowała, iż kilka gmin w województwie
musiało poprawić skalę map zgodnie z zastrzeżeniem wojewody.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nikt się nie zgłasza do dyskusji i poddał pod
głosowanie ww. projekt:

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (4)
Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Dominik Szustakiewicz
NIEOBECNI (2)
Ewa Czubek , Tomasz Scheller

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2023 w zakresie działania
komisji.

Adam Oczoś poprosił o informację dotyczącą wpływów m.in. z CIT-u oraz przez
oświatę.

Skarbnik miasta wyjaśniła, że zgodnie z informacją ministra wpływy z CIT-u będą
większe o 3,5 mln zł, a z PIT-u planuje się, że wpływ będzie mniejszy o 2 mln 200 tys.
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zł. Dodała, iż gmina otrzymała subwencje oświatową w wysokości 47 mln 900 tys. zł
tj. 4 mln więcej niż rok temu, lecz gmina planuje wydać na oświatę ok. 104 mln zł.

Adam Oczoś poprosił o przesłanie szczegółową informację w sprawie inwestycji
dotyczących dróg, a mianowicie jakie ulice będą remontowane.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż oczywiście prześlą taką informację, jednakże
zwrócił uwagę, że tzw. łatanie dziur realizowane jest w razie pojawiającej się
potrzeby.

Tomasz Scheller wyraził niezadowolenie, iż w przyszłym roku nie planuje się budowy
nawet jednej nowej inwestycji, tylko środki na projektowanie. Rady osiedla oraz
Ochotnicze Straże Pożarne znowu mają do dyspozycji te same środki co wcześniej,
mimo, iż proszono o więcej, ponieważ wszystko jest o wiele droższe. Przypomniał, iż
2022 roku również budżet wyglądał podobnie. Tylko na osiedlu Cisowa przez około 2
lata wydano 12 mln zł na przedszkole oraz strażnicę, a może nawet i na samochód
strażacki.

Artur Maruszczak przypomniał, iż oświetlono ulicę Wróblewskiego oraz wybudowano
przystań kajakową na osiedlu Sławięcice.

Tomasz Scheller poprosił o sporządzenie analizy z czterech ostatnich lat, ile środków
z budżetu miasta przeznaczono na poszczególne osiedla oraz o rozpisanie załącznika
nr 8 z podziałem na osiedla. Przypomniał, iż gmina od roku realizuje projekt
przebudowy placu zabaw na terenie przedszkola, który posiada ok. 7 arów i ma
kosztować 120 tys zł.

Zastępca prezydenta Artur Maruszczak przypomniał, iż niestety są bardzo ciężkie
czasy, wszystko bardzo drożeje.

Michał Nowak zapytał, na jakim etapie jest inwestycja dotycząca ulicy Zamkowej.

Artur Maruszczak odpowiedział, iż na razie gmina wstrzymała planowanie remontu
ulicy Zamkowej oraz wiele innych ulic, ponieważ brakuje środków w budżecie. W
chwili obecnej dokumentacja jest prawie gotowa, więc strona urzędowa ma nadzieje,
że uda się uzyskać dofinansowanie na ten cel.

Michał Nowak zapytał również o drogi wokół rynku i zaplanowaną kwotę w
wysokości 10 tys. zł oraz o budowę ścieżek rowerowych, ponieważ zaplanowano tylko
200 tys. zł, a w 2022 roku było 1,5 mln zł.
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Zastępca prezydenta odpowiedział, iż kwota na drogi wokół rynku starczy tylko na
dokumentację. Jeśli chodzi o ścieżki rowerowe to niestety środków nie ma, ale
możliwe, że będą dofinansowania na ten cel ze środków europejskich.

Michał Nowak zapytał o rozbudowę monitoringu w mieście w kwocie 3 mln zł, czy w
chwili obecnej rozbudowa monitoringu jest potrzebna.

Artur Maruszczak poinformował, że kilka lat wcześniej umowa została podpisana na
kamery. W 2023 roku planuje się zakupienie oraz podłączenie około 40 kamer, stąd
taka kwota.

Dominik Szustakiewicz zapytał, ile środków planuje się na remonty pustostanów.
Kolejno zapytał, czy strona urzędowa planuje staranie się o środki z rządowego
programu dotyczącego budownictwa socjalnego i komunalnego.

Artur Maruszczak odpowiedział, że w chwili obecnej nie jest w stanie odpowiedzieć.
Dyrektor będzie obecny na sesji, więc udzieli wtedy odpowiedzi. Jednakże jeśli chodzi
o środki rządowe to gmina już od jakiegoś czasu korzysta z tego programu i ma zamiar
to kontynuować.

Dominik Szustakiewicz zwrócił uwagę na załącznik nr 5, a mianowicie o kwotę
dotyczącą przedszkoli.

Skarbnik miasta wyjaśniła, że do gminnych przedszkoli uczęszczają dzieci
mieszkające w innych gminach i odwrotnie. Gmina obciąża kosztowo inne
przedszkola z innej gminy.

Dominik Szustakiewicz dopytał, czy w załączniku nr 8 kwota 100 tys. zł zadanie
modernizacja lokali to czasem nie są również środki na remonty pustostanów.

Zastępca prezydenta odpowiedział, że środki te są przeznaczane na modernizację
pustostanów.

Dominik Szustakiewicz wyraził zdziwienie, iż koszt postawienia jednej altany
śmietnikowej kosztuje 35 tys. zł.

Ewa Czubek zapytała, jaka jest przyczyna opóźnień inwestycji dotyczącej ul.
Kościelnej.
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Zastępca prezydenta odpowiedział, że opóźnienie wynika z odwołania grupy osób,
która się nie zgadzała z zaproponowanym rozwiązaniem. Sprawa była rozstrzygana w
sądzie i dogadano się z właścicielem, jednakże zabrakowało środków, więc zadanie
planuje się w budżecie na przyszły rok.

Dominik Szustakiewicz przypomniał, iż około rok temu złożył wniosek o remont
chodnika pomiędzy ulicą Sobieskiego, a ul. Kościuszki.

Artur Maruszczak odpowiedział, że drobne remonty chodników gmina stara się
realizować na bieżąco w miarę możliwości.

Tomasz Scheller zwrócił uwagę, iż na osiedlu Sławięcice od około 2 lat hala sportowa
nie spełnia norm sanitarnych tj. na około 30 lamp działają tylko 4.

Zastępca prezydenta wyraził zdziwienie, ponieważ nie wiedział, że są takie braki.

Tomasz Scheller zapytał, dlaczego gmina teraz, a nie za rok planuje budowę strażnicy,
gdy strażnica nie posiada jeszcze samochodu.

Artur Maruszczak odpowiedział, iż zdecydowano się teraz na modernizację strażnicy,
ponieważ kwestie bezpieczeństwa są ważne. Plany były dużo wcześniej, ale z różnych
względów przesuwano to zadanie. Samochód planuje się w terminie późniejszym, ma
nadzieję, że uda się pozyskać środki zewnętrzne. Podkreślił, że najpierw zaplanowano
modernizację strażnicy, ponieważ aktualna remiza nie spełnia wymagań do
przechowywania nowego pojazdu.

Adam Oczoś zapytał o zadanie dotyczące remontu ul. Chemików 6 i 7, ponieważ
podzielono zadanie na dwa etapy, a zaplanowano tylko środki na pierwszy etap, co z
realizacją drugiego etapu.

Zastępca prezydenta odpowiedział, że drugi etap będzie realizowany w miarę
możliwości.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś poinformował, iż dyskusja została wyczerpana
i poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
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ZA (4)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew
PRZECIW (1)
Tomasz Scheller
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2023 w zakresie działania
komisji.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2035.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś poinformował, iż nie ma osób zgłaszających się
do dyskusji, więc poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (4)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Stogniew
PRZECIW (1)
Tomasz Scheller
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2035.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia założeń do planu
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta
Kędzierzyn-Koźle.

Piotr Stańczuk, przedstawiciel firmy Ecovidi przedstawił prezentację, która znajduje
się na stronie internetowej www.kedzierzynkozle.esesja.pl

Adam Oczoś zapytał, w jakich obszarach będą wykonywane modernizacje Miejskiego
Zakładu Energetyki Cieplnej w zakresie wymiany instalacji.
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Zastępca prezydenta odpowiedział, iż przedstawiony dokument planistyczny dotyczy
prognozy paroletniej, więc ciężko wskazać dokładnie domy. W praktyce bywa tak, że
nawet jeśli jest coś uzgodnione np. ze wspólnotą, to i tak często dokonywane są
zmiany w trakcie realizacji.

Adam Oczoś zwrócił uwagę, iż jeżeli podano długość sieci to wiadomo jaki jest
obszar. Podkreślił, że taka informacja dla mieszkańców jest ważna.

Artur Maruszczak przypomniał, iż takie informacje są pozyskiwane od dysponentów.
Strona urzędowa nie może wymusić od dysponentów konkretniejszych danych,
których prawdopodobnie nie posiadają. Ewentualnie można spróbować wprowadzać
konkretne dane od spółki gminnej MZEC.

Michał Nowak zwrócił uwagę na błędny zapis dotyczący charakterystyki miasta tj. z
jakich miast powstało miasto Kędzierzyn-Koźle. Kolejno na stronie 19 jest podana
droga, która nie krzyżuje się z miastem, a na str. 89 jest podane, że tylko Gmina
Leśnica należy do „Czystego Regionu”.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś poinformował, iż dyskusja została wyczerpana
i poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
Ewa Czubek , Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 7.
Przyjęcie planu pracy komisji na 2023 r.

Komisja ustaliła, iż przyjmie plan pracy na kolejnym posiedzeniu. Natomiast
w styczniu zaprosi przedstawiciela starostwa w sprawie organizacji ruchu.

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.
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Sławomir Wołkowiecki zapytał, na jakim etapie jest zadanie dotyczące węgla.

Zastępca prezydenta odpowiedział, że zapotrzebowanie na dodatek węglowy jest o
niecałe 3 mln zł większe niż wpłynęło do gminy. Gmina podpisała umowę, firma
posiada na składzie 150 ton węgla, jednakże formalnie nie mogą jeszcze sprzedać
węgla, ponieważ nie otrzymali faktury. Dodał, iż ekogroszka jeszcze nie ma.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 19 stycznia 2023 r. godz. 16:00.

Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 18:15
zamknął obrady Komisji Infrastruktury.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

Adam Oczoś (-)

Protokołowała Joanna Motyl


